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● Girona. Neia Comas
(ERC) va prendre
possessió con a nova
consellera comarcal
del Gironès en l’últim
ple de Consell. Comas
substitueix Josep Vi-
dal en l’àrea de Cultu-
ra i afronta el repte
amb il·lusió. Neia Co-
mas, que també és re-
gidora a l’oposició a
l’Ajuntament de Lla-
gostera, està molt vin-
culada al teixit asso-
ciatiu d’aquest muni-
cipi, on forma part ac-
tiva de diverses asso-
ciacions culturals i
educatives. Del 2003
al 2007 va ser regido-
ra d’ERC al govern de
l’Entesa, amb les as-
signacions de Cultu-
ra, Educació i Gent
Gran. També és mem-
bre de l’executiva co-
marcal d’Esquerra del
Gironès i membre de
l’executiva regional
de la Federació de Gi-
rona. / M.B.

GIRONÈS
Neia Comas pren
possessió com a
nova consellera
comarcal del
Gironès

Farts de promeses incom-
plertes per part de l’equip
de govern i de veure que
els projectes més impor-
tants del pla de barris s’ini-
cien ara quan ja haurien
d’estar acabats, l’associa-
ció de veïns ha decidit no
participar en el consell di-
rectiu del pla de barris que
se celebrarà la setmana
que ve. El president de
l’associació de veïns, Ra-
mon Macaya, argumenta
la decisió presa per l’enti-
tat «per la lentitud dels
projectes del pla de bar-
ris». En aquesta línia, Ma-
caya també afegeix que la
seva sortida de l’òrgan es
mantindrà «fins que es tin-
gui més en compte l’opi-
nió dels veïns».

Des del barri es recorda
que projectes cabdals pre-
vistos en el pla de barris,
com ara la rehabilitació de
la Marfà, la reforma de la
plaça de Santa Eugènia o
la transformació de la
frontissa, «tot just comen-
cen o encara estan per co-
mençar quan ja haurien
d’haver-se acabat». Els
veïns reclamen al consis-
tori que la reforma de la
plaça del Barco s’executi
de manera global i no per
fases com es preveu, una
petició que també val per a
la frontissa de Santa Eugè-
nia. En aquest últim pro-
jecte, a més, demanen que
s’executi l’aparcament
subterrani que s’hi preveia
i que entenen que és molt
necessari «des del punt de
vista social del barri».

Macaya lamenta que
l’alcaldessa de Girona,
Anna Pagans, no hagi res-
post encara una carta que

l’associació va fer pública
fa uns mesos i que ja li ha-
via enviat abans de l’estiu,
en què expressaven el seu

malestar pel ritme del pla
de barris i demanaven res-
ponsabilitat públiques per
part dels gestors munici-

pals del pla de barris.

 La carta pública, a
www.elpunt.cat�

Argumenten la marxa del consell per la lentitud dels projectes i la poca efectivitat en l’execució

Els veïns de Santa Eugènia surten del pla
de barris de Girona perquè no se’ls fa cas

● A final de la setmana passada van
començar els enderrocs dels edificis
annexos a l’antiga fàbrica Marfà. Els
treballs per tirar a terra aquestes estruc-
tures s’han de fer amb molta cura per-
què estan agafades a l’edifici històric
de la Marfà. Es calcula que l’enderroc
d’aquests edificis s’allargarà un parell
de setmanes. Aquests treballs s’em-
marquen en el projecte de recuperació i
rehabilitació de l’antiga fàbrica Marfà
per convertir-la en un centre cultural i

● Els veïns de Santa Eugènia de Ter de Girona
han decidit dimitir i deixar el consell del pla de
barris com a mesura de protesta «per la lentitud
de les obres» i per palesar «el poc pes i influèn-

Una excavadora executa l’enderroc dels edificis annexos a la Marfà. / MANEL LLADÓ

● Els treballs de rehabili-
tació de la plaça Santa Eu-
gènia, més coneguda po-
pularment com a plaça del
Barco, han deixat gairebé
mitja plaça inutilitzada per
les obres d’aquesta prime-
ra fase. El projecte de
l’Ajuntament de Girona
preveu que aquesta prime-
ra fase serveixi per arre-
glar i ampliar la zona de
pas més propera als habi-
tatges. Amb un pressupost
d’uns 150.000 euros, l’ob-
jectiu és garantir que els
vehicles d’emergència
com ara ambulàncies i
bombers puguin entrar
fins a tocar de l’entrada de
les escales, un fet que fins
ara no era possible. Els tre-
balls fins ara han rebentat
bona part de la vorera, el
petit mur i part de la plaça.
En un extrem, una baixada
garantirà l’accés dels vehi-
cles. La resta de fases
s’hauran de fer en els pro-
pers pressupostos munici-
pals i hauran de servir per
fer una plaça més accessi-
ble, amb l’objectiu de fo-
mentar que es converteixi
en el punt neuràlgic de la
vida social del barri de
Santa Eugènia.

DANI VILÀ / Girona cia de les opinions» que hi aporten els veïns.
Això sí, l’associació de veïns admet que la sor-
tida del consell serà temporal fins que l’Ajun-
tament accepti les propostes que fan els veïns
del barri i els diversos projectes comencin a ex-

social per al barri. L’obra s’inclou dins
el pla de barris i s’hauria d’haver aca-
bat l’any passat, però finalment ha co-
mençat ara i suposarà la inversió de
més de tres milions d’euros. Un cop
s’hagin tirat a terra aquests edificis an-
nexos es començarà a fer el cos separat
de l’edifici històric que es destinarà a
una sala polivalent. Paral·lelament
s’iniciarà la recuperació de l’edifici
històric, que tindrà bucs d’assaig i di-
verses sales polivalent.

ecutar-se. Entre altres demandes, reclamen que
la reforma a la plaça del Barco es faci de cop i
no per fases, un petició que també es trasllada a
la frontissa de Santa Eugènia, que els veïns no
volen que es faci per fases.

Enderrocs a l’antiga Marfà

La plaça del
Barco, mig
embastada

● L’Ajuntament de Girona va celebrar
ahir a la nit a la Mercè una reunió infor-
mativa amb els propietaris de cases amb
façanes sobre l’Onyar, en el tram entre la
Rambla i l’Argenteria. El regidor d’Ur-
banisme, Joan Pluma, va explicar que
considera positiu aprofitar les subven-
cions i ajudes de la Generalitat per fer una
actuació en aquestes façanes. Pluma va
avançar la voluntat que fins al juny es va-
gi mirant cas per cas i es faci una proposta
d’actuació, i que després de l’estiu es po-
sin a licitació les obres d’aquest nou
tram. Uns quaranta veïns van assistir a la
reunió i alguns dels presents van tornar a
manifestar els seus dubtes respecte a la
necessitat de la intervenció.

També es va manifestar que en ciutats
com Florència o Narbona les interven-
cions són a càrrec del govern i es demana
permís als propietaris. L’Ajuntament va
deixar clar que qui no ho vulgui no té per
què acollir-se al conveni, però també que
després haurà d’arreglar la finca per via
de requeriment. En la primera fase hi ha
veïns que han pagat fins a 48.000 euros i
algun que no pagarà res per la interven-
ció. L’arquitecte encarregat del projecte
va explicar que en algun cas la situació de
l’habitatge era molt pitjor del previst i ha
calgut entrar a fons en l’estructura. L’as-
sociació de veïns de la Rambla i l’Argen-
teria ha manifestat el rebuig a les obres
que es fan per imatge de la ciutat.

Reunió sobre les cases de l’Onyar

Pluma explicant l’actuació als veïns.  / D.V.

● La Bisbal d’Empordà.
L’equip de govern de
la Bisbal d’Empordà
explicarà a través
d’un butlletí el pres-
supost del 2010. La
intenció és que amb
aquest escrit, que en-
cara no té data de pu-
blicació, el ciutadà es-
tigui informat de la si-
tuació econòmica de
l’Ajuntament i des-
mentir les afirma-
cions del PSC. En
aquest sentit, el grup
dels socialistes, a
l’oposició, adverteix
que en aquest pressu-
post es preveu un en-
deutament de 9,5 mi-
lions i s’alerta de les
conseqüències de
l’estalvi zero. L’alcal-
de, Lluís Sais (ERC),
matisa que «és impos-
sible» pronosticar el
deute perquè tot de-
pendrà de si s’execu-
ten les inversions. A
més, Sais diu que el
PSC no té en compte
que aquest any
s’amortitzaran
529.000 euros. / Ò.P.

LA BISBAL
L’equip de govern
publicarà un butlletí
especial per explicar
el pressupost


